
  
PROTOKÓŁ Nr XXXII/2017

z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu, która odbyła się w dniu 6 listopada 2017 r. 
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady –  Zbigniew Przybysz  o  godz.  15:30 otworzył  XXXII  sesję  Rady 
Miejskiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 
osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

NIEOBECNI:

1. Ryszard Świder – Radny Rady Miejskiej w Dzierzgoniu

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
3. Wojciech Budziński – p.o. Kierownika GK
4. Lech Zieliński- Kierownik RTI
5. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika RTI
6. Marta Budzińska – Dyrektor MOPS
7. Magdalena Grodecka – Dyrektor DOK
8. Paweł Michalski – Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dzierzgoniu
9. Dominika Kulik – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruku
10. Wincenty Szulga – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bągarcie
11. Aleksander Ratajczak –Prezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
12. Anetta Machnacz – Prokurent Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
13. mł.asp. Mateusz Lepka – dzielnicowy Posterunku Policji w Dzierzgoniu
14. Jolanta Szewczun – Przewodnicząca Rady Powiatu Sztumskiego
15. Wojciech Cymerys – Starosta Powiatu Sztumskiego
16. Agnieszka Piotrowska – nauczyciel Szkoły Podstawowej im. Tysiąclecia Państwa Polskiego
17. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności

/załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad, który Rada przyjęła jedno-
myślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
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3)Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 28 września 2017 r.

4) Wyróżnienie  dla  Pani  Agnieszki  Piotrowskiej  –  nauczyciela  Szkoły  Podstawowej 

im. Tysiąclecia Państwa Polskiego w Dzierzgoniu.

5)Wyróżnienie dla dzielnicowego Posterunku Policji w Dzierzgoniu – mł. asp. Mateusza Lepka.

6)Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:

   a) przedstawienie informacji,

   b) dyskusja i przyjęcie informacji.

7) Wnioski i zapytania.

8) Rozpatrzenie informacji o stanie kanalizacji i wodociągów w gminie Dzierzgoń oraz na temat prze-
widywanych taryf na wodę i ścieki:

   a) przedstawienie informacji,

   b) dyskusja i przyjęcie informacji.

9)Zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na  
rok 2018:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

10) Określenie regulaminu określającego wysokość stawek i  szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wyso-
kość  i  warunki  wypłacania  innych  składników wynagrodzenia  wynikającego  ze  stosunku  pracy,  
szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw a także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady 
jego przyznawania i wypłacania:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Przekształcenie  dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  im.  Tysiąclecia  Państwa 
Polskiego w Dzierzgoniu w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Tysiąclecia Państwa Polskiego w 
Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Nadanie  statutu  Szkole  Podstawowej  im.  Tysiąclecia  Państwa  Polskiego 
w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.
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13) Przekształcenie dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Wandy Chotom-
skiej                    w Bruku w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Wandy Chotomskiej w Bruku:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

14) Nadanie statutu Szkole Podstawowej im. Wandy Chotomskiej w Bruku:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

15) Przekształcenie dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Świętego Woj-
ciecha                   w Bągarcie w ośmioletnią Szkołę Podstawową  im. Świętego Wojciecha w Bą-
garcie:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

16) Nadanie statutu Szkole Podstawowej im. Świętego Wojciecha w Bągarcie:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

17) Przyjęcie  Programu  Współpracy Gminy  Dzierzgoń
z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  uprawnionymi
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

18) Zmiana budżetu gminy na 2017 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

19) Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

20) Uchwalenie opłaty targowej:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
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c) dyskusja i podjęcie uchwały.

21) Przedstawienie informacji ogłoszonych przez Prezesa GUS w sprawie średniej ceny sku-
pu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do naliczenia podatku rolnego na 2018 rok oraz w  
sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej wg średniej ceny drewna uzyskanej przez nad-
leśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2017 r. jako podstawy do naliczenia podatku leśnego na 2018 
rok:

a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

22) Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sztumskiemu na pokrycie kosztów pobytu 
osób  nietrzeźwych  z  terenu  miasta  i  gminy  Dzierzgoń  w  Pogotowiu  Socjalnym 
w Elblągu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

23) Udzielenie  pomocy  finansowej  Powiatowi  Sztumskiemu  w  zakresie  pomocy 
w wykonaniu remontów i przebudowy dróg powiatowych na terenie miasta i gminy Dzierzgoń, ulic 
Traugutta, Pogodnej i Przytulnej:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

24) Przystąpienie  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
w obrębie miasta Dzierzgoń – ul. Westerplatte:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

25) Przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Dzierzgonia:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

26) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.

27) Wolne wnioski.

28) Komunikaty Przewodniczącego Rady.

29) Zamknięcie sesji.

Ad punktu 3 porządku obrad 
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Protokół z XXXI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z 28 września 2017 r. Rada Miejska 
w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 4 porządku obrad

Burmistrz  Dzierzgonia  –  Elżbieta  Domańska  przyznała  Pani  Agnieszce  Piotrowskiej  – 
nauczycielce  Szkoły  Podstawowej  im.  Tysiąclecia  Państwa  Polskiego  w  Dzierzgoniu  nagrodę 
Burmistrza  Dzierzgonia  i  wspólnie  z  Przewodniczącym  Rady  podziękowała  za  szczególne 
osiągnięcia uczniów w dziedzinie chemii i trud włożony w pracę z dziećmi i młodzieżą. 

Ad punktu 5 porządku obrad 

Burmistrz  Dzierzgonia – Elżbieta  Domańska oraz Przewodniczący Rady Miejskiej  wyróżnili 
mł.  asp.  Mateusza Lepka za pracę na rzecz lokalnej  społeczności  jako dzielnicowy Posterunku 
Policji  w  Dzierzgoniu  i  reprezentowanie  powiatu  sztumskiego  w  Wojewódzkich  Zawodach 
Dzielnicowych.

Ad punktu 6 porządku obrad 

Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła informację z działalności za okres między se-
sjami, tj. od 28 września 2017 r. do 6 listopada 2017 r.

/załącznik nr 4/

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawioną informację, którą Rada przyjęła 
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad punktu 7 porządku obrad 

Sołtys  –  Robert  Błaszczyk  zapytał  Starostę  o  remont  drogi  i  odwodnienie  budynków 
w Budziszu, zapytał kiedy coś zostanie zrobione?

Radny – Mieczysław Link zapytał o drogę w Jeziornie, czy ta droga będzie robiona? Radny 
zapytał  Starostę poprawę zapadniętego chodnika przy drodze powiatowej  w Bruku, było to raz 
poprawiane ale w dalszym ciągu jest dziura, cały czas leci tam woda. Radny poprosił o interwencję 
w  tej  sprawie.  Radny  –  Mieczysław  Link  podziękował  w  imieniu  rodziców  dzieci  i  swoim 
własnym, nauczycielom i Pani Dyrektor za piękną organizację uroczystości nadania imienia Szkole 
Podstawowej w Bruku.

Pan  Zbigniew  Klemarczyk  –  mieszkaniec  Budzisza,  zapytał  jaki  jest  termin  udzielania 
odpowiedzi na pisma przez panią Burmistrz,  chodzi o sprawę w Budziszu,  przecieka dach, jest 
zalewana piwnica,  budynek jest  zagrzybiały,  nikt  się  tam nie  pojawia  i  nie  ma  żadnej  decyzji  
odnośnie remontu, poprzedni Prezes ZGKiM zrobił wycenę na kwotę około 20.000 zł i od roku nie 
jest nic robione. 

Radna – Irena Dywan poprosiła Starostę w imieniu mieszkańców o poprawienie pobocza na 
drodze z Żuławki Sztumskiej do Stalewa, są duże opady deszczu i przez to są duże dziury.

Radny – Grzegorz Murawski poprosił Starostę o interwencję na drodze Dzierzgoń – Morany, 
ponieważ jezdnia jest już bardzo popękana.

Radny – Mirosław Szmigiel  podziękował  za  poprawienie  jezdni  i  zlikwidowanie  uskoku na 
kanale Modry.

Radny – Krzysztof Haber zapytał o usunięcie usterek po powodziach, zapytał o przepusty na 
drodze,  poinformował,  że chodnik w Jasnej  jest  zapadnięty,  jest  do przełożenia.  Radny zapytał 
o  oczyszczenie  rowu  od  posesji  Pana  Lip,  kwalifikuje  się  do  remontu,  woda  płynie,  poprosił 
o odmulenie rowu.

Radny – Tomasz Przybilski poinformował Starostę o złym stanie drogi Tywęzy - Blunaki i Stara 
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Wieś.
Radna – Emilia Tkacz zapytała o teren po ECO na ul. Mickiewicza gdzie ma być parking, jak 

wygląda  sytuacja?  Radna  zapytała  o  schody  na  ulicy  Żeromskiego,  które  są  w  złym  stanie 
technicznym i chodnik na ulicy Odrodzenia między sklepem Lewiatan, a blokiem Nr 10.

Radny  –  Rafał  Żemojdzin  zapytał  czy  jest  już  uregulowany  stosunek  pracy  Pani  Jolanty 
Szewczun z Urzędem Miejskim?

Radny – Mirosław Szmigiel oznajmił, że dla Urzędu zakupiono nowy samochód, ale samochód 
często jest poza terenem Urzędu co uniemożliwia pracę pracownikom i gdy jest potrzeba, to nie ma 
pojazdu. Dzwoni się do Urzędu i nie ma samochodu, nie ma możliwości na wykonanie oględzin 
w  terenie.  Radny  stwierdził,  że  jeden  samochód  to  za  mało,  został  sprzedany  samochód  za 
niewielkie pieniądze, a mógł służyć innym. 

Ad punktu 8 porządku obrad

a) Informację  o  stanie  kanalizacji  i  wodociągów  w  gminie  Dzierzgoń  oraz  na  temat 
przewidywanych  taryf  na  wodę  i  ścieki  przedstawił  Prezes  Rejonowego  Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji w Dzierzgoniu

/załącznik nr 5/

b)
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał czy Plan Wieloletni Rozwoju zakłada 

rozwój przedsiębiorczości, co zakłada taki Plan?
Prezes  RPWiK  –  Aleksander  Ratajczak  odpowiedział,  że  zawiera  wyłącznie  wymianę, 

rozbudowę i modernizację sieci wodnokanalizacyjnej dla mieszkańców, jeśli byłaby wola 
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz stwierdził, że nie ma żadnego planu jeśli chodzi 

o przedsiębiorczość. 
Z-ca  Burmistrza  –  Alicja  Podlewska  poinformowała,  że  w  pierwszej  kolejności  jest 

modernizacja nowych sieci wodociągowych.
Radna – Emilia Tkacz zapytała o firmę deratyzacyjną, czy są to duże koszty? Czy RPWiK 

mógłby świadczyć takie usługi?
Prezes  RPWiK  –  Aleksander  Ratajczak  odpowiedział,  że  takie  firmy  mają  specjalne 

uprawnienia i certyfikaty, których RPWiK nie posiada. 
Budziński działania deratyzacyjne prowadzone są na terenie całej gminy. Populacja gryzonia 

jest zminimalizowana, dzięki współpracy z firmą deratyzacyjną jest zniwelowana.
Radny – Mirosław Szmigiel stwierdził, że rury są pokryte azbestem a ludzie to piją. Gmina 

powinna szukać możliwości wymiany tych rur. Trzeba myśleć o takich odcinkach.
Kierownik  GK –  Wojciech  Budziński  poinformował,  że  pozostawia  się  rury  azbestowe 

ponieważ  ilość  nie  zagraża  człowiekowi.  Jeśli  chodzi  do  rozszczelnienia  to  rury  te  są 
uszczelniane dodatkowym wkładem.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał  o  kradzieże wody,  jaka jest  różnica 
miedzy ilością dostarczaną a odbieraną. Czy jest wiele obiektów gdzie występują ryczałty?

Prezes RPWiK – Aleksander Ratajczak ilość straty wody spada, w 2016 roku to 16%. Jeśli 
chodzi o kradzież wody to są niewielkie. Budynki zryczałtowane to tylko niewielka ilość.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawioną  informację,  którą  Rada 
przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad punktu 9 porządku obrad

c) projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i 
zbiorowego  odprowadzania  ścieków  na  rok  2018  odczytał  Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew 
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Przybysz.

/załącznik nr 6/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w sprawie  zatwierdzenia  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzania 
ścieków na rok 2018 Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXXII/263/2017
/załącznik nr 7/

Ad punktu 10 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie  określenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 
warunki  pracy  oraz  wysokość  i  warunki  wypłacania  innych  składników  wynagrodzenia 
wynikającego  ze  stosunku  pracy,  szczegółowy  sposób  obliczania  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  a  także  wysokość  nauczycielskiego  dodatku 
mieszkaniowego  oraz  szczegółowe  zasady  jego  przyznawania  i  wypłacania  przedstawiła  Z-ca 
Burmistrza – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 8/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.

Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 
w sprawie określenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość 
i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikającego ze stosunku pracy, szczegółowy 
sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw a także 
wysokość  nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  oraz  szczegółowe  zasady  jego  przyznawania 
i wypłacania Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

     W załączeniu uchwała Nr XXXII/264/2017
/załącznik nr 9/

Ad punktu 11 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 
im. Tysiąclecia Państwa Polskiego w Dzierzgoniu w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Tysiąclecia  
Państwa Polskiego w Dzierzgoniu przedstawiła Z-ca Burmistrza – Alicja Podlewska.

       /załącznik nr 10/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 
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w  sprawie przekształcenia  dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  im.  Tysiąclecia 
Państwa  Polskiego  w  Dzierzgoniu  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  im.  Tysiąclecia  Państwa 
Polskiego w Dzierzgoniu  Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXXII/265/2017

/załącznik nr 11/

Ad punktu 12 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  statutu  Szkole  Podstawowej  im.  Tysiąclecia  Państwa 
Polskiego w Dzierzgoniu przedstawiła Z-ca Burmistrza – Alicja Podlewska.

       /załącznik nr 12/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) 
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w  sprawie  nadania  statutu  Szkole  Podstawowej  im.  Tysiąclecia  Państwa  Polskiego 
w Dzierzgoniu Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXII/266/2017

       /załącznik nr 13/

Ad punktu 13 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 
im.  Wandy  Chotomskiej  w  Bruku  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  im.  Wandy  Chotomskiej 
w Bruku przedstawiła Z-ca Burmistrza – Alicja Podlewska.

       /załącznik nr 14/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w sprawie przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Wandy Chotomskiej 
w  Bruku  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  im.  Wandy  Chotomskiej  w  Bruku Rada  podjęła 
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXXII/267/2017
       /załącznik nr 15/

Ad punktu 14 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie  nadania statutu Szkole Podstawowej im. Wandy Chotomskiej w 
Bruku przedstawiła Z-ca Burmistrza – Alicja Podlewska.

       /załącznik nr 16/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.
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c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w  sprawie  nadania  statutu  Szkole  Podstawowej  im.  Wandy  Chotomskiej  w  Bruku Rada  podjęła 
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXII/268/2017

/załącznik nr 17/

Ad punktu 15 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie  przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 
im. Świętego Wojciecha w Bągarcie w ośmioletnią Szkołę Podstawową  im. Świętego Wojciecha 
w Bągarcie przedstawiła Z-ca Burmistrza – Alicja Podlewska.

       /załącznik nr 18/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w  sprawie  przekształcenia  dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  im.  Świętego 
Wojciecha w Bągarcie w ośmioletnią Szkołę Podstawową  im. Świętego Wojciecha w Bągarcie 
Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXXII/269/2017
/załącznik nr 19/

Ad punktu 16 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  statutu  Szkole  Podstawowej  im.  Świętego  Wojciecha 
w Bągarcie przedstawiła Z-ca Burmistrza – Alicja Podlewska.

       /załącznik nr 20/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej im. Świętego Wojciecha w Bągarcie Rada podjęła 
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXXII/270/2017
/załącznik nr 21/

Ad punktu 17 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Współpracy Gminy  Dzierzgoń
z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  uprawnionymi
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok przedstawiła Z-ca Burmistrza – Alicja 
Podlewska.
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       /załącznik nr 22/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w  sprawie  przyjęcia  Programu  Współpracy Gminy  Dzierzgoń
z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  uprawnionymi
prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  2018  rok Rada  podjęła  jednomyślnie. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXXII/271/2017
/załącznik nr 23/

Ad punktu 18 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2017 rok przedstawiła Skarbnik – 
Halina Redlin.

       /załącznik nr 24/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2017 rok
Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXXII/272/2017
       /załącznik nr 25/

Ad punktu 19 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości 
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

       /załącznik nr 26/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  wypowiedział  się  jako  przedsiębiorca 

i  stwierdził,  że  Gmina  Dzierzgoń  jest  „anty”  dla  przedsiębiorców,  Urząd  nie  spotyka  się 
z  przedsiębiorcami,  Komisja  Rozwoju  również,  Komisja  miała  opracować  plan  rozwoju  dla 
przedsiębiorców.  Wniosek  jest  jeden,  o  ile  drogi  są  poprawione,  nie  ma  żadnej  infrastruktury 
i wsłuchania się w głos przedsiębiorców.

Radny  –  Andrzej  Pskiet  nie  zgodził  się  z  wypowiedzią  przewodniczącego,  Komisja 
Rozwoju zorganizowała spotkanie dla przedsiębiorców, była jedna osoba, gmina Dzierzgoń w 2009 
roku obniżyła podatki dla przedsiębiorców od gruntów związanych z prowadzeniem Działalności 
gospodarczej i budynków działalności gospodarczej, wszystkie pozostałe stawki są maksymalnie 
ustalone  przez  Ministra  Finansów.  Radny  uważa,  że  potrzebna  jest  w  Dzierzgoniu  strefa 
ekonomiczna, poinformował, że rozmawiał z przedsiębiorcami o ich potrzebach. 

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  wspomniał  o  doświadczeniach  w  innych 
gminach, jeśli zatrudni konkretną liczbę osób to korzysta z ulgi podatkowej. Nie ma żadnego planu, 
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który próbuje zintensyfikować. Minister Finansów określa maksymalną wysokość stawek podatku. 
W Pasłęku, gdzie jest dostęp do autostrady, podatki są niższe. Przewodniczący rady poinformował, 
że nie oczekuje zwolnień w podatku dla firmy Kram.

Radny  –  Andrzej  Pskiet  przypomniał  o  złożeniu  wniosku  w  sprawie  zachęcającej  do 
inwestowania w Gminie Dzierzgoń.

Skarbnik poinformowała ze została przygotowana uchwala w sprawie pomocy de minimis, 
która została przesłana do zaopiniowania.

Burmistrz  poinformowała,  że  na  tą  chwile  nie  ma  terenów  inwestycyjnych,  trzeba 
zastanowić się z Komisją Rozwoju nad kupnem ziemi pod tereny inwestycyjne. Nie zakończono 
jeszcze sprawy po byłym Prefbudzie, część terenów były właściciel wykupił, są to tereny uzbrojone 
i Gmina nie ma innych terenów.

Przewodnicząca  Rady  Powiatu  Sztumskiego  –  Jolanta  Szewczun  odniosła  się  do  słów 
Przewodniczącego Rady i nie zgodziła się z wypowiedzią, dodała, że 3 lata temu była deklaracja, że 
pomoże się przedsiębiorcom, trzeba było pracować, jest RTI, które zajmuje się przedsiębiorczością, 
są tereny inwestycyjne, są plany zagospodarowania przestrzennego w Stanówku, kolejny teren to 
Judyty gdzie są własnością Agencji Rolnej. Muszą być chęci przedsiębiorców.

Burmistrz  oznajmiła,  że  na  Judytach  działki  zostały  odkupione  od  Agencji  przez  Pana 
Niedziela, jeśli chodzi o Stanówko, to Agencja Rolna nie przekazuje gruntów gdzie można czerpać 
zyski. 

Przewodnicząca Rady Powiatu -  Jolanta Szewczun stwierdziła,  że chodzi o kupno ziemi 
przez Gminę, a nie przekazanie.

Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 
w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości Rada  podjęła  następującym 
stosunkiem głosów:  10  głosów  „za”,  4  głosy  „wstrzymujące  się”.  W głosowaniu  brało  udział 
14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXXII/273/2017
       /załącznik nr 27/

O godzinie 16.50 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy.

O godzinie 16.55 wznowiono obrady po przerwie.

Ad punktu 20 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie opłaty targowej przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

       /załącznik nr 28/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w sprawie opłaty targowej Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXXII/274/2017

       /załącznik nr 29/
Ad punktu 21 porządku obrad
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a) informację  ogłoszonych  przez  Prezesa  GUS  w  sprawie  średniej  ceny  skupu  żyta  za  okres 
11 kwartałów będącej podstawą do naliczenia podatku rolnego na 2018 rok oraz w sprawie średniej  
ceny  sprzedaży drewna,  obliczonej  wg  średniej  ceny  drewna  uzyskanej  przez  nadleśnictwa  za 
pierwsze  trzy  kwartały  2017  r.  jako  podstawy  do  naliczenia  podatku  leśnego  na  2018  rok 
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 30/
b)

Radny – Mirosław Szmigiel stwierdził, że ten rok to powodzie i dużo zniszczeń, byłoby 
miło gdyby radni i Gmina przychylili się do obniżki podatku. 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  powyższą  informację,  którą  Rada  przyjęła 
jednomyślnie. 

Ad punktu 22 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sztumskiemu na pokrycie 
kosztów pobytu osób nietrzeźwych z  terenu miasta  i  gminy Dzierzgoń w Pogotowiu Socjalnym 
w Elblągu przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

       /załącznik nr 31/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w sprawie  udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sztumskiemu na pokrycie kosztów pobytu osób 
nietrzeźwych  z  terenu  miasta  i  gminy  Dzierzgoń  w  Pogotowiu  Socjalnym 
w Elblągu Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXXII/275/2017
       /załącznik nr 32/

Ad punktu 23 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sztumskiemu w zakresie 
pomocy  w  wykonaniu  remontów  i  przebudowy  dróg  powiatowych  na  terenie  miasta  i  gminy 
Dzierzgoń, ulic Traugutta, Pogodnej i Przytulnej przedstawił Kierownik RTI – Lech Zieliński.

       /załącznik nr 33/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Radny  –  Mirosław  Szmigiel  zauważył,  że  jest  dużo  rozmów  o  inwestycjach, 

przedsiębiorcach,  trzeba  się  zastanowić  nad  tym  czy  nie  ma  ważniejszych  dróg  do  remontu, 
zastanowić  się  czy inne  drogi,  które  są  bardziej  uczęszczane,  także  przez  ciężki  sprzęt,  radny 
wymienił drogę do Stalewa, Starej Wsi.

Radny – Andrzej Pskiet oznajmił, że na Komisjach Pani Burmistrz powiedziała, że jest po 
rozmowach  ze  Starostą  i  zapytał  czy  Starostwo  ma  zaplanowane  fundusze  na  przyszły  rok 
w budżecie, zapytał Starostę o te środki?

Starosta odpowiedział, że zaplanowana jest w inwestycjach drogowych tylko ul. Traugutta 
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50 %/50%, na dwie pozostałe ulice nie stać Powiatu. Powiat nie ma dochodów własnych, działa 
tylko z subwencji, Powiat stać tylko na remont ul. Traugutta.

Radny  –  Bogdan  Toporkiewicz  oznajmił,  że  od  dłuższego  czasu  zmierza  do  tego  aby 
remontować  i  przejmować  drogi  powiatowe,  padły  zarzuty,  że  Gmina  nie  deklaruje  pomocy, 
poprosił żeby podjąć ta uchwałę żeby było widać ze Gmina jest chętna.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  stwierdził,  że  Gmina  przejmie  drogę  od 
Powiatu jeśli będzie wyremontowana. Z uchwały nie wynika przejecie tych dróg.

Radny  –  Andrzej  Pskiet  był  przekonany,  że  były  rozmowy  z  Powiatem  przed 
przygotowaniem takiej uchwały.

Burmistrz poinformowała, że były deklaracje Starosty na spotkaniach.
Starosta  poinformował,  że  jeśli  Powiat  będzie  miał  możliwości,  dodał,  że  współpraca 

z gminami jest idealna. Z każdą gminą jest dobra współpraca. Powiat musi gospodarować tym co 
otrzyma, Starostwo stać tylko na remont drogi Traugutta.

Burmistrz oznajmiła, że były zapewnienia ze strony Starosty.
Starosta dodał, że jest wyremontowana ul. Reja i Limanowskiego.
Burmistrz  poprosiła  o  podjęcie  tej  uchwały  i  żywiła  nadzieję,  że  znajdą  się  środki  na 

remonty tych dróg.
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz stwierdził, że z uchwały nie wynika przejęcie 

dróg.
Starosta zauważył, że dużo zyskano będąc w powiecie sztumskim.
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz stwierdził,  że koszty utrzymania powiatu to 

kolosalne kwoty, nie ma miejsca dla przedsiębiorców.
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz stwierdził, że nie ma intencji przekazania dróg.

Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 
w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Sztumskiemu  w  zakresie  pomocy 
w wykonaniu remontów i przebudowy dróg powiatowych na terenie miasta i gminy Dzierzgoń, ulic  
Traugutta,  Pogodnej  i  Przytulnej Rada  podjęła  13  głosami  „za”  przy  1  głosie  „przeciw”. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXXII/276/2017
       /załącznik nr 34/

Ad punktu 24 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  w  obrębie  miasta  Dzierzgoń  –  ul.  Westerplatte  przedstawił 
Kierownik RTI – Lech Zieliński.

       /załącznik nr 35/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz Westerplatte nie ma planu mpzp, .

Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 
w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
w obrębie miasta Dzierzgoń – ul. Westerplatte Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 
14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXII/277/2017
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       /załącznik nr 36/

Ad punktu 25 porządku obrad

a) projekt  uchwały w sprawie  przedłużenia  terminu  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Burmistrza 
Dzierzgonia przedstawiła Z-ca Burmistrza – Alicja Podlewska.

       /załącznik nr 37/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Dzierzgonia
Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXII/278/2017
       /załącznik nr 38/

Ad punktu 26 porządku obrad

Mieszkaniec  Budzisza  –  Pan  Zbigniew  Klemarczyk  poinformował,  że  składał  pismo 
w sierpniu 2017 roku i do chwili obecnej nie otrzymał odpowiedzi, zapytał jak długo powinno się 
oczekiwać na odpowiedź?

Kierownik GK – Wojciech Budziński odpowiedział, że jeśli chodzi o budynek w Budziszu 
to wymaga on znacznych prac konserwatorskich, trzeba odwodnić budynek, kwota odwodnienia 
została wpisana do budżetu gminy na 2018 rok.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  oznajmił,  że  Pani  Burmistrz  powinna 
wyciągnąć konsekwencje wobec pracownika zajmującego się tą sprawą.

Z-ca Burmistrza – Alicja Podlewska dodała, że trzeba to sprawdzić czy takie pismo wyszło.
Mieszkaniec Budzisza – Pan Zbigniew Klemarczyk ….
Burmistrz  poinformowała,  że  jeśli  chodzi  o  parking,  to  kosztorys  jest  zrobiony,  jest  to 

wysoki koszt.  Jeśli  chodzi o ECO, to jest  już wycena,  około 12.000 zł  wyniesie przejęcie tego 
terenu, schody na ul. Żeromskiego - to trzeba zrobić wycenę, cześć terenu należy do wspólnot, 
w tym tygodniu będzie oferta.

Burmistrz  poinformowała,  że  jeśli  chodzi  o  świetlice,  to  w  tym  tygodniu  pracownicy 
ZGKiM odwiedzą świetlice i sprawdzą ich stan.

Burmistrz  poinformowała,  że  można  zaplanować  wyjazd  samochodem,  pracownikom 
płacony  jest  ryczałt  lub  można  wziąć  delegacje.  Jeśli  chodzi  o  stosunek  pracy  Pani  Jolanty 
Szewczun, to 1.10.2016 roku zakończył się okres oddelegowania do RTI, do Rady Powiatu złożone 
zostało podanie o wyrażenie zgody na rozwiązanie stosunku pracy, Rada Powiatu podjęła uchwałę 
o niewyrażeniu  zgody na  przerwanie  stosunku pracy,  uchwała  została  zaskarżona.  Pani  Jolanta 
Szewczun nie stawiła się do pracy przez rok.

Starosta  odpowiedział,  że  była  remontowana  droga  powiatowa,  rok  jest  specyficzny,  są 
prace nad odwodnieniem. Nad wszystkimi inwestycjami czuwają inspektorzy nadzoru, w ocenie 
Starosty drenaż funkcjonuje prawidłowo, ten rok pokazał że są niedrożne urządzenia, trzeba się nad 
tym pochylić.  Zaproponował żeby radni  powiatowi zgłaszali  na sesji  powiatu wnioski i  uwagi, 
droga Dzierzgoń - Morany będzie poprawiana jeszcze w tym roku. Droga do Stalewa, jeśli chodzi 
o pobocze to droga tam została remontowana i będzie to naprawione, bo nie małe środki zostały już  
wydane, jeśli chodzi o Blunaki to w miarę możliwości te drogi będą naprawiane.
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Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zaproponował, że może Gmina przejmie drogi, 
które są wyremontowane, a Starostwo znajdzie pieniądze na remonty ul. Pogodnej i Przytulnej.

Burmistrz poinformowała,  że jeśli  chodzi o świetlice,  to gmina nie jest  w stanie pokryć 
kosztów otwierania świetlicy.

Dyrektor DOK powiedziała, że nie można zwiększyć godzin pracy świetlic, zaproponowała 
żeby dorobić klucz dla rodzica, który przyprowadza dziecko, Pani która będzie otwierać będzie 
odpowiedzialna za to. 

Radny – Mieczysław Link poruszył kwestię chodników w Bruku.
Burmistrz  poinformowała,  że  Urząd  musiał  zejść  z  kosztów  utrzymania  dodatkowych 

pracowników, jest dużo pracy, dokumentacji, wszystko trzeba zrobić jeśli chodzi o dokumentacje.
Jeśli chodzi o sieć burzową to powstał problem, ponieważ sieć została wpięta do kanalizacji, trzeba 
było zrobić całkowicie nową sieć burzową.

Kierownik RTI – Lech Zieliński odpowiedział, że jeśli chodzi o naprawę dachu, to oferta 
będzie sporządzona w przyszłym tygodniu, jeśli chodzi o naprawę dróg to złożone są oferty na 
dostawę kruszywa i jeśli pogoda pozwoli to prace zostaną zaczęte możliwie jak najszybciej.

Sołtys – Tomasz Stankiewicz poprosił o sprawdzenie wypływu wody z pól.
Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  poprosił  RPWiK  o  sprawdzenie  co  jest 

przyczyną wypływu wody w Moranach.

Ad punktu 27 porządku obrad

Radna – Wiesława Grzegowska zgłosiła, że nie można dodzwonić się na centralę pogotowia.
Starosta odpowiedział, że dowie się jaka jest przyczyna i przekaże informację.
Burmistrz  zaprosiła  wszystkich  mieszkańców  na  uroczystość  Święta  Niepodległości 

11 listopada.
Radny – Mirosław Szmigiel zgłosił niedrożny przepust pod drogą powiatową, jest zamulony 

po deszczach przy cmentarzu, chodnik w Bągarcie po powodzi jest zapadnięty. Radny w imieniu 
mieszkańców seniorów podziękował za przystanek koło cmentarza

Radny – Bogdan Toporkiewicz zapytał co z samochodami na Osiedlu Wł. Jagiełły?

Ad punktu 28 porządku obrad

Przewodniczący Rady stwierdził,  że Rada to wspólnota, złe zachowanie jednego radnego 
jest odbierane jako postawa całej Rady. Przewodniczący – Zbigniew Przybysz przeprosił w imieniu 
Rady za złe zachowanie jednego z radnych. 

Ad punktu 29 porządku obrad.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 
1820 zamknął XXXII sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady:

Monika Redlin                      Zbigniew Przybysz
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